
Protokół nr 11/XI/07
Sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie

odbytej w dniu 12 września 2007r.
w sali uroczystości noworudzkiego Ratusza.

Godzina rozpoczęcia –   10.00
Godzina zakończenia -   11.45

Sprawy regulaminowe:
1. Otwarcie sesji i powitanie gości.
2. Przyjęcie protokołów z dwóch poprzednich sesji Rady. 

Ad.1. Otwarcie obrad.

Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - otworzył sesję Rady Miejskiej. Powitał 
radnych, zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych, co 
stanowi quorum niezbędne do podejmowania prawomocnych decyzji. (lista obecności - zał. nr 1)

Radny nieobecny na sesji:
Zbigniew Radgowski

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – zaproponował wprowadzenie do porządku obrad sesji w pkt. 4 
Pojęcie uchwał ppkt. e) w sprawie utworzenia obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej 
Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.

Rada Miejska 19 głosami „za”
wprowadziła do porządku obrad zaproponowany projekt uchwały.

Proponowany porządek obrad:
3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

19 czerwca 2007r. do dnia 5 września 2007 roku
4. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007
b) w sprawie powołania zespołu opiniującego o kandydatach na ławników 
c)w sprawie wyrażenia opinii dot. projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie przekształcenia 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Kłodzku 
poprzez likwidację : Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Bożkowie, Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Jugowie 
oraz Przychodni Rejonowej w Drogosławiu. 
d)  w  sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  z  Gminą  Nowa  Ruda  dotyczącego  przewozów 
uczniów niepełnosprawnych
e) w sprawie utworzenia obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej.
5. Interpelacje radnych.
6. Zapytania radnych. 
7. Sprawy różne.
 8. Zakończenie obrad.

Ad. 2. Przyjęcie protokołów.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z IX sesji Rady 
Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z IX sesji Rady.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” 
przyjęła protokół z IX sesji Rady Miejskiej w  Nowej Rudzie.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał czy radni mają uwagi do sporządzonego protokołu z X sesji Rady 
Miejskiej w Nowej Rudzie. Wobec braku uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z X sesji Rady.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 19 głosami „za” 
przyjęła protokół z X sesji Rady Miejskiej w  Nowej Rudzie.

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 19 czerwca do dnia 5 września 2007 roku (sprawozdanie – zał. nr 2 do protokołu)

Przybył radny Arkadiusz Michalski.

Radny Henryk Zimoch – pkt. III ppkt. 1f wydanie 2 decyzji dla KS „Piast” Nowa Ruda i NTS „Centrum” o  
zwrot wydatkowanych niezgodnie z umowami kwot dotacji na realizację zadań z zakresu sportu za 2006r. [..] - 
o jakie umowy chodzi? Czego dotyczy ta sprawa?

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej  – umowy zostały podpisane zgodnie z 
konkursem na realizację różnych zadań w tym przypadku dot.  to piłki  nożnej w KS „Piast” oraz futsal 
(halowa piłka nożna) w NTS. Rozliczenia nas  nie satysfakcjonowały tzn.  pieniądze nie  zostały wydane 
zgodnie z tym co było w ofercie dlatego wydano takie decyzje. NTS „Centrum” wpłaciło środki a KS „Piast” 
odwołał się od decyzji, sprawa jest w Kolegium.

Radny Jerzy Pulit  -   pkt.  I  ppkt.  2  wydanie 3 postanowień ,  w tym 1 dot.  uzyskania decyzji  w sprawie  
gospodarki odpadami niebezpiecznymi i 2 w sprawie planu ruchu zakładu górniczego. - prosi o przybliżenie 
tematu.

Pani Joanna Kołodziej  – Naczelnik Wydz. Mienia Komunalnego – postanowienia w sprawie gospodarki 
odpadami niebezpiecznymi zobowiązane są uzyskać wszystkie podmioty, które taką gospodarkę prowadzą. 
Miasto opiniuje plany poprzez wydanie decyzji. Odnośnie planu ruchu zakładu górniczego postanowienia 
dotyczyły KSS „Bartnica”.

Rada Miejska 20 głosami „za”
przyjęła Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od 
dnia 19 czerwca do dnia 5 września 2007 roku 

Ad. 4. Podjęcie uchwał :
a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

Pan Jan Szeląg – Skarbnik Miasta – przedstawił projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem.

Radny Piotr Wróbel – poinformował, że w dniu dzisiejszym Komisja Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 82/XI/07
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2007.
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b) w sprawie powołania zespołu opiniującego o kandydatach na ławników.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie powołania zespołu opiniującego o kandydatach na ławników.

Pani  Małgorzata  Matusz  –  Radca  Prawny  –  zgodnie  z  art.  163  paragraf  2  ustawy  o  ustroju  sądów 
powszechnych Rada gminy jest zobowiązana przedstawić opinię o kandydatach i  wybrać w terminie do 
końca października ławników. Na dzisiejszej sesji  Rada powinna wybrać zespół opiniujący który będzie 
zajmować się kandydatami zgłoszonymi na ławników przez Stowarzyszenia, Komitety, Organizacje itp.

Radny Andrzej Behan - Przewodniczący Rady Miejskiej – czy w skład zespołu opiniującego wchodzą tylko 
radni?

Pani Małgorzata Matusz – Radca Prawny – tak, tylko radni.

Radny Henryk Zimoch – zgłosił kandydaturę radnego Arkadiusza Michalskiego.

Radny Arkadiusz Michalski – wyraził zgodę. Zgłosił kandydaturę radnego Henryka Zimocha.

Radny Henryk Zimoch – wyraził zgodę.

Radny Marian Kocoń – zgłosił kandydaturę radnej Haliny Gajcy oraz radnej Jolanty Kasprzyk.

Radna Halina Gajcy – wyraziła zgodę.

Radna Jolanta Kasprzyk – wyraziła zgodę.

Radny Krzysztof Richter – zgłosił kandydaturę radnego Jerzego Pulita.

Radny Jerzy Pulit – wyraził zgodę.

Radny Henryk Zimoch – zgłosił kandydaturę radnego Janusza Staniochy.

Radny Janusz Staniocha – nie wyraża zgody, nie może być członkiem zespołu opiniującego gdyż jest on 
wystawiającym kandydatów.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poddał  pod  głosowanie  zamknięcie  listy  do  zgłaszania  kandydatów 
mających wejść w skład zespołu opiniującego kandydatów na ławników.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”
zamknęła listę do zgłaszania kandydatur mających wejść w skład zespołu opiniującego o kandydatach 
na ławników.

Pani  Małgorzata  Matusz  –  Radca  Prawny  –  proponuje  termin  zakończenia  prac  zespołu  do  dnia  5 
października br.

Radny Henryk Zimoch – uważa, że prace zespołu opiniującego powinny zakończyć się przed sesją Rady 
Miejskiej w październiku.

Przewodniczący Rady Miejskiej – proponuje termin 12 października br.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie powołania zespołu opiniującego o kandydatach na ławników.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 83/XI/07

w sprawie powołania zespołu opiniującego o kandydatach na ławników.

c)  w  sprawie  wyrażenia  opinii  dot.  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie 
przekształcenia  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pod  nazwą  Zespół  Opieki 
Zdrowotnej w Kłodzku poprzez likwidację : Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Bożkowie, Wiejskiego 
Ośrodka Zdrowia w Jugowie oraz Przychodni Rejonowej w Drogosławiu.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały w 
sprawie  wyrażenia  opinii  dot.  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie  przekształcenia 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Kłodzku 
poprzez likwidację : Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Bożkowie, Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Jugowie 
oraz Przychodni Rejonowej w Drogosławiu.

Radny Bogusław Frącek – powyższy projekt  uchwały zmierza do likwidacji  trzech ośrodków na terenie 
Gminy Nowa Ruda oraz Gminy Miejskiej Nowa Ruda. Odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Ekologii 
wraz z Komisją Spraw Społecznych na którym omawiano ten temat. Komisja Zdrowia i Ekologii negatywnie 
zaopiniowała  projekt  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego.  Sytuacja  w  powiecie  kłodzkim  odnośnie 
podstawowej opieki zdrowotnej jest nieco inna niż na terenie kraju gdzie ośrodki zdrowia przekształciły się 
w  niepubliczne  przychodnie,  taka  sytuacja  wydaje  się  być  normalna.  Niestety  u  nas  ta  sytuacja  jest 
zaniedbana, te przychodnie funkcjonują na starych zasadach – takich jak w latach poprzednich. Wydaje się, 
że powinno się coś w tej kwestii zrobić ale nie możemy zapomnieć o mieszkańcach, którzy korzystają z 
opieki podstawowej i w tej chwili przemieszczanie ich do niepublicznych przychodni mogłoby się okazać 
dość ryzykowne. Rozmawialiśmy z dyr. Przychodni Evita, bo takowa jest na terenie Drogosławia, okazało 
się, że czas oczekiwania przez pacjenta na przyjęcie przez lekarza może wynosić nawet kilka dni. Wydało 
nam się to dość dziwne, ale mieliśmy takie zapewnienia że to jest pewien standard, który funkcjonuje w 
przychodniach. Obawiamy się iż w przypadku pojawienia się większej zachorowalności w okresie jesienno-
zimowym na choroby układu oddechowego może stanowić to pewien problem dlatego zaopiniowaliśmy 
projekt uchwały negatywnie, nie chcielibyśmy aby nasi mieszkańcy tak długo oczekiwali na lekarza. 

Radny  Tomasz  Kuczaj  –  Komisja  Spraw  Społecznych  z  dużym  niepokojem  obserwuje  działania  które 
towarzyszą  wszelkim  projektom  Starostwa  zmierzającym  do  pozbawienia  mieszkańców  Nowej  Rudy 
podstawowej  opieki  zdrowotnej.  Komisja  negatywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  Rady  Powiatu 
Kłodzkiego.

Radny  Bogusław  Frącek  –  jeżeli  Przychodnia  w  Drogosławiu  funkcjonuje  w  ramach  ZOZ  to  musimy 
pamiętać, że przy brakach finansowych w ZOZ zyski uzyskane w Przychodni będą kierowane w stronę 
szpitala. Wydaje mi się, że ta sprawa jest do rozwiązania ale powinno to przebiegać inaczej. Starosta mówił, 
że były prowadzone rozmowy z potencjalnymi inwestorami, lekarzami, który chcieliby przejąć pacjentów. 
Należy bowiem pamiętać, że z punktu ekonomicznego za każdym pacjentem idą środki z NFZ. Wydaje się, 
że jest to robione zbyt szybko i nie do końca mamy zapewnienie, że pacjenci będą mieli zapewnioną opiekę. 
Jest to zbyt ryzykowne abyśmy mogli wydać pozytywną opinię.

Radny Henryk Zimoch – gdzie będzie leczone 3 tys ludzi? Evita nie przejmie tylu pacjentów. Nasza opinia, 
tak jak wiele opinii wydawanych w poprzedniej kadencji, nie jest brana pod uwagę przez Starostę, on zrobi 
to co będzie uważał za stosowne, ze względu na oszczędności nie licząc się z tym, że Evita nie przejmie tylu 
pacjentów od razu i termin przyjęcia przez lekarza wydłuży się o kilka dni.

Przewodniczący Rady Miejskiej – uczestniczyłem w spotkaniu z dyrektorem Evity który zapewnił, że jest w 
stanie  przejąć  wszystkich  pacjentów z  Drogosławia.  Może  pojawić  się  problem z  brakiem lekarzy,  nie 
wiadomo czy lekarz z Drogosławia przejdzie ponownie do Evity. Dyrektor powiedział, że ma możliwość 
przejąć ośrodek ale nie wiadomo jak będzie z kadrą. Mam pytanie odnośnie treści uchwały – czy Rada 
Miejska jest władna opiniować likwidację ośrodków zdrowia na terenie Gminy Nowa Ruda? Czy nie musi 
tego opiniować Rada Gminy?
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Pani Małgorzata Matusz – taki projekt uchwały opiniuje również Rada Gminy Nowa Ruda.

Radny Bogusław Frącek – odnośnie wypowiedzi radnego Zimocha – mówiłem, że nie możemy pozostawić 
mieszkańców w sytuacji niepewnej, opinia Komisji jest negatywna. W paragrafie 2 projektu uchwały Rady 
Powiatu Kłodzkiego jest zapis inne niepubliczne zakłady opieki zdrowotnej z terenu powiatu kłodzkiego.

Radny Henryk Zimoch – radni nie mają projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego więc nie mogą odnieść 
się do wypowiedzi radnego Frącka.

Radny  Bogusław  Frącek  –  dlatego  mówię,  że  w  tym  projekcie  są  zapisy  mówiące  o  dość  odległych 
przyszłych czasach.

Radny Henryk Zimoch – w kwestii formalnej – aby rozmawiać o projekcie uchwały Rady Miasta Nowa 
Ruda radni powinni mieć załączony projekt uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego.

Radny Piotr Wróbel – podziela zdanie radnego Henryka Zimocha, że radnym brakuje pewnych informacji 
prosi by radny Frącek przybliżył argumenty Starostwa mówiące o likwidacji. Czy te ośrodki funkcjonują, 
czy są tam lekarze?

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 15 minutową przerwę celem dostarczenia radnym projektu uchwały 
Rady Powiatu Kłodzkiego.
Po przerwie.

Przewodniczący Rady Miejskiej – odnośnie treści uchwały uważa, że Rada nie powinna wypowiadać się w 
temacie ośrodka zdrowia w Bożkowie i Jugowie gdyż nie do końca radni znają opinie mieszkańców tam 
zamieszkałych. Wydaje się, że głosowanie powinno być rozdzielone wyłączając wydanie opinii nt. ośrodków 
z terenu gminy Nowa Ruda.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – tytułu projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego zmienić nie 
można, ale można wprowadzić zmianę do paragrafu 1 odnosząc się do  negatywnego zaopiniowania projektu 
uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w zakresie dotyczącym Przychodni Rejonowej w Drogosławiu.

Radny Henryk Zimoch – w projekcie uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w paragrafie 1 jest napisane  po 
zasięgnięciu opinii Wojewody[..] Rady Miasta w Nowej Rudzie – czyli Rada Powiatu Kłodzkiego już zasięgała 
opinii?

Pan  Tomasz  Kiliński  –  Burmistrz  Miasta  –  to  jest  projekt  Rady  Powiatu  Kłodzkiego,  który  zostanie 
przedstawiony Radzie Powiatu po otrzymaniu opinii m.in. ze strony Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.

Radny Bogusław Frącek – Komisja  Zdrowia i  Ekologii  podtrzymuje  swoje  stanowisko.  W paragrafie  3 
projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego nie ma wskazanych terminów ani rozpoczęcia likwidacji ani jej 
zakończenia. Uważa, że pomimo iż jest to projekt to terminy powinny być wskazane.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie poprawkę w paragrafie 1 poprzez dodanie w części 
dotyczącej likwidacji Przychodni Rejonowej w Drogosławiu.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”
przyjęła zaproponowaną poprawkę do § 1.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie projekt uchwały  w 
sprawie  wyrażenia  opinii  dot.  projektu  uchwały  Rady  Powiatu  Kłodzkiego  w  sprawie  przekształcenia 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pod nazwą Zespół Opieki Zdrowotnej w Kłodzku 
poprzez likwidację : Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Bożkowie, Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Jugowie 
oraz Przychodni Rejonowej w Drogosławiu.
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Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 3 „wstrzymujących się od 
głosowania” (1 radny nie brał udziału w głosowaniu) podjęła:

Uchwałę nr 84/XI/07

w sprawie  wyrażenia opinii  dot.  projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego w sprawie przekształcenia 
samodzielnego publicznego zakładu opieki  zdrowotnej  pod nazwą Zespół  Opieki  Zdrowotnej  w Kłodzku 
poprzez likwidację : Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Bożkowie, Wiejskiego Ośrodka Zdrowia w Jugowie oraz  
Przychodni Rejonowej w Drogosławiu.

d) w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów 
uczniów niepełnosprawnych.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał  radnych  czy  mają  uwagi  bądź  zapytania  do  projektu  uchwały 
sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów uczniów 
niepełnosprawnych.

Pan  Leszek  Wójcik  – Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury Społecznej  –  przedstawiony projekt  uchwały  jest 
wynikiem  współpracy  z  Gminą  Nowa  Ruda.  Po  ogłoszeniu  postępowania  ofertowego  wybierany  jest 
przewoźnik  który  dowozi  dzieci  z  terenu  obu  gmin  do  szkoły  w  Bożkowie.  Gminy  rozliczają  się  na 
podstawie  zawartych  porozumień.  Na  Komisji  Gospodarczej  pojawiła  się  pewna  niejasność  pomiędzy 
projektem porozumienia a uchwałą tj. w projekcie porozumienia jest zapisanych 25 uczniów a w uchwale 26. 
Właściwy zapis jest w uchwale, ponieważ okazało się, że zamiast 3 opiekunów będzie jeździć 2 opiekunów 
w związku z tym jest 1 miejsce wolne. Projekt porozumienia nie jest załącznikiem do uchwały, zostanie on 
poprawiony  w  momencie  przyjęcia  przez  Radę  uchwały.  Kalkulacja  będąca  załącznikiem  do  projektu 
porozumienia jest właściwa.

Radny Piotr Wróbel – Komisja Gospodarcza omawiała projekt uchwały na dzisiejszym posiedzeniu, miała 
uwagi do projektu porozumienia. Prosi o wyjaśnienie zapisu paragrafu 9 w którym pojawiają się przepisy 
prawa oświatowego – o jakie przepisy chodzi? Kolejne pytanie skierowane jest do radcy prawnego odnośnie 
paragrafu 6-7 czy zapis jest poprawny iż  porozumienie wchodzi w życie z dniem podpisania obowiązuje z 
dniem 3 września ? Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przez Komisję.

Pan  Leszek  Wójcik  –  Naczelnik  Wydz.  Infrastruktury  Społecznej  –  paragraf  9  odnosi  się  do  ustawy o 
systemie oświaty, w uchwale jest powołanie się na art.5a dotyczy to organizacji przewozu dzieci. Może to 
zostać również wpisane do porozumienia.

Pani Małgorzata Matusz – Radca Prawny – uważa, że zapis paragrafu 6-7 jest poprawny - porozumienie 
zawiera się na czas oznaczony od 3 września 2007r. do 20 czerwca 2008r. W paragrafie 5 mamy zapisane że 
chodzi o rok szkolny, więc porozumienie zawiera dokładnie sprecyzowane terminy „od” „do”.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów uczniów 
niepełnosprawnych.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 85/XI/07

w sprawie zawarcia porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda dotyczącego przewozów uczniów 
niepełnosprawnych.

e) w sprawie utworzenia obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania do projektu uchwały  w 
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sprawie utworzenia  obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej.

Pani Małgorzata Matusz – Radca Prawny – na dzień 21 października br.  zostały zarządzone wybory do 
Sejmu i Senatu, w związku z tym, iż na terenie miasta Nowa Ruda istnieje Dom Pomocy Społecznej oraz 
Szpital Rejonowy w którym będzie w dniu wyborów przebywać co najmniej 50 wyborców niezbędne jest 
podjęcie uchwały mającej na celu utworzenie odrębnych obwodów głosowania.

Wobec braku dalszych głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie  projekt uchwały w 
sprawie utworzenia  obwodów głosowania w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do Senatu 
Rzeczypospolitej Polskiej.

Rada Miejska w Nowej Rudzie 20 głosami „za”  podjęła:

Uchwałę nr 86/XI/07

w sprawie utworzenia  obwodów głosowania  w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej  Polskiej  i  do 
Senatu Rzeczypospolitej Polskiej.

Ad. 5. Interpelacje radnych.

Radni nie zgłosili interpelacji.

Ad.6. Zapytania radnych. 

Radna  Irena  Caryk  –  prośba  do  ZGKiM o stworzenie  systemu monitorowania   i  utrzymania  porządku 
terenów, na których usytuowane są  kontenery na śmieci. 

Pan Grzegorz Kuzak – Prezes Noworudzkich Usług Komunalnych Spółka z o.o. - od miesiąca jest Prezesem 
spółki.  Informuje,  że  zorganizował  spotkanie  z  pracownikami,  którzy  zostali  uczuleni  na  utrzymanie 
porządku wokół kontenerów oraz do ich dezynfekcji. 

Radna Irena Caryk – wie, że spółka NUK oczyszcza kontenery, ale prośba  skierowana jest do zarządcy 
terenów na których znajdują się kontenery. 

Pan Marian Wileczek – przekaże dyrektorowi ZGKiM prośbę radnej.

Radny Michał Prokopczak - czy w szkołach ponadgimnazjalnych został wprowadzony przedmiot pod nazwą 
etyka? 

Przewodniczący Rady Miejskiej – szkoły ponadgimnazjalne nie podlegają miastu. Jako pracownik Zespołu 
Szkół Ogólnokształcących informuje, że takiego przedmiotu na dzień dzisiejszy nie ma.

Radny Michał Prokopczak – czy w szkołach prowadzonych przez miasto jest prowadzona etyka?

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz.  Infrastruktury Społecznej  – w projektach organizacyjnych szkół 
dyrektorzy  zapisują  przedmiot  „religia/etyka”  ale  z  informacji  od  dyrektorów wie,  że  jest  prowadzona 
religia.

Radny Michał Prokopczak - jak jest rozwiązany problem gdy rodzic nie wyraża zgody na uczestnictwo 
swojego dziecka na lekcji religii w jaki sposób ma zagospodarowany czas?

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik Wydz. Infrastruktury Społecznej – odpowie na piśmie.

Radny Jerzy Pulit -  nie otrzymał do chwili obecnej odpowiedzi na interpelację w szczególności chodzi o 
kosztorys wykonania chodników na os. XXX-lecia. 
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Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – odpowie na piśmie.

Radny Piotr Wróbel – w sprawozdaniu Burmistrza jest informacja odnośnie rejestracji 20 psów – ile na dzień 
dzisiejszy jest  zarejestrowanych psów w mieście? Czy Straż  Miejska prowadzi  działania monitorujące  i 
kontrolujące właścicieli czworonogów, zgodnie z uchwałą o utrzymaniu porządku i czystości, zwłaszcza na 
terenach osiedlowych?  Jaka jest częstotliwość takich kontroli?

Pan Piotr Kwiecień – Komendant Straży Miejskiej – jest ok. tysiąca zarejestrowanych psów w ewidencji 
Gminy Miejskiej. Straż Miejska na bieżąco realizuje zadania w ramach spraw porządkowych. Szczególnie 
kontrola  prowadzona  jest  w  godzinach  porannych,  przy  wyprowadzaniu  zwierząt  domowych, 
niejednokrotnie  kończy  się  to  pouczeniem  lub  postępowaniem  mandatowym.  Taka  kontrola  jest 
kompleksowa – sprawdzane jest czy zwierze jest zewidencjonowane, czy zastosowano środki ostrożności, 
czy  wniesiono stosowną opłatę  podatkową do  kasy  miejskiej.  Są  to  zadania  bieżące  realizowane  przez 
strażników.

Radny Janusz Staniocha -  czy PKP wystosowało odpowiedź odnośnie przejścia dla pieszych w Słupcu oraz 
przejazdu kolejowego ul. Orkany? Czy w sądzie odbyła się już sprawa p. Koleśnika.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – nie posiada informacji dot. p. Koleśnika. Odnośnie pierwszego 
pytania odpowie na piśmie.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  -  czy  trwają  prace nad wskazaniem nowych okręgów wyborczych dot. 
wyborów samorządowych?  

Pani Małgorzata Matusz – sprawa zostanie przeanalizowana ponownie.

Radny Piotr Wróbel - zgłasza brak znaku „ustąp pierwszeństwa przejazdu” na ul. Spacerowej dojazd do ul. 
Bożkowskiej.

Radny Henryk Zimoch – kiedy będzie możliwy przydział mieszkań na V piętrze w budynku przy ul. Zaułek 
7? Na ul. Piłsudskiego przy byłym SP ZOZ zostało umieszczone lustro, które ułatwiało wyjazd mieszkańcom 
na drogę wojewódzką, niedawno zostało ono zbite – kiedy nastąpi jego wymiana? Przypomina o potrzebie 
wycinki  zwisających  konarów  ul.  Zatorze,  Stara  Droga  (wcześniejsze  wnioski  KPPiK).  Zgłaszał  także 
wycinkę suchego drzewa na ul. Orkana. Na ul. Fredry na wąskim pasie drogi wojewódzkiej jest żywopłot, 
który wchodzi w chodnik, prosi by go przyciąć w ramach zawartego porozumienia.

Pan Krzysztof Budzyna – Naczelnik Wydz. Infrastruktury i Inwestycji – odnośnie lustra na ul. Piłsudskiego 
wykonawcą był Zarząd Dróg Wojewódzkich obwód Ścinawka Średnia– zostało zgłoszone jego uszkodzenie. 
Nie  można  przyciąć  żywopłotu  w  pasie  drogi  wojewódzkiej  na  ul.  Fredry  ponieważ  nadal  nie  ma 
podpisanego porozumienia z DZDW. W momencie gdy porozumienie zostanie podpisane żywopłot zostanie 
przycięty.  Odnośnie  ul.  Zaułek  7  –  przyłącze  zostało  wykonane,  miasto  zwróciło  się  do  wykonawcy 
wykonującego  remont  o  usunięcie  usterek  na  V  piętrze.  Komisja  Mieszkaniowa  może  przydzielić 
mieszkania, gdyż zasilanie docelowe zostało wykonane.

Radna Irena Caryk - chodnik na ul. Spacerowej wymaga naprawy ubytków. Kolejna sprawa to zasypane 
łapacze  wody  także  w ul.  Spacerowej.  Ul.  Kwiatowa  potrzeba  montażu  dodatkowych  łapaczy  wody  – 
obecnie zalewane są posesje. 

Radny Arkadiusz  Michalski  -  sprawa dot.  artykułu  zamieszczonego  w Gazecie  Noworudzkiej  z  bardzo 
wymownym zdjęciem osoby, która bije kogoś kijem bejsbolowym. Czy zgodnie z prawem  prasowym jest 
dopuszczalne by takie zdjęcia zupełnie niezgodne z prawdą wręcz reżyserowane zostały zamieszczane w 
gazecie? Prosi o odpowiedź pisemną.

Radny Janusz Staniocha – Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji zamierza odbyć posiedzenie w tym 
temacie  z  udziałem  autora  artykułu,  Burmistrza  Miasta,  przedstawicieli  Policji  oraz  Straży  Miejskiej 
ponieważ artykuł odbierany jest przez nas bardzo negatywnie, szkaluje dobre imię wszystkich służb i miasta.
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Ad.7. Sprawy różne.

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – korzystając z okazji chciałby przedstawić Dyrektora Miejskiej 
Biblioteki Publicznej p. Sławomira Drogosia oraz Prezesa Noworudzkich Usług Komunalnych p. Grzegorza 
Kuzaka.

Pan  Sławomir  Drogoś  –  Dyrektor  Miejskiej  Biblioteki  Publicznej  –  ma 30  lat,  dotychczas  pracował  w 
Miejskim Ośrodku Kultury na stanowisku Specjalista ds. mediów. Z miastem Nowa Ruda jest związany od 
2004r.. Ukończył Uniwersytet Opolski na kierunku Nauki Społeczne, ma doświadczenie w księgowości oraz 
oświacie.

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – odczytał pismo pp. Woźniaków, którzy obchodzili 60-
lecie pożycia małżeńskiego. (pismo – zał. nr 3 do protokołu)  Prosi radnych o o wpisanie na listę nr PESEL 
oraz imienia ojca, które zgodnie z prośbą p. Stępnia, zostanie przesłane do Wojskowej Komendy Uzupełnień.

 Ad.9. Zakończenie obrad.
 
W związku z brakiem głosów i wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął XI 
sesję Rady Miejskiej w Nowej Rudzie.
Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załącznik do protokołu.

Na tym protokół zakończono.
Protokołowała: 
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